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گروه سیاسی – جواد سازگار: غلبه سویه امُیکرون و 
شروع موج ششم کرونا در ایران دغدغه این روزهای همه 
مردم اســت. اگرچه در آغاز تصور می شــد که با توجه به 
فراگیری  واکسیناسیون و قدرت پایین این سویه، میزان 
مرگ و میر نسبت به قبل کمتر است اما در همین هفته ها 
متاسفانه آمار مرگ و میر روزانه کرونا از 20 نفر به نزدیک 
200 نفر رسیده است. زنگ خطر البته خیلی قبلتر از این 
زده شده بود و کارشناسان از دو ماه پیش دائما در ان این 
خصوص هشــدار می دادند اما واقعیت این است که هیچ 
تغییر محسوســی در تغییر قوانین و پروتکل ها داده نشد 
و ادامــه این روند می تواند یکبار دیگر فاجعه روزهایی که 

آمار مرگ و میر نزدیک به 700 نفر شد تکرار کند. 
این نکته بود که روز شنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با 
کرونا بالاخره مورد توجه قرار گرفت و سید ابراهیم رئیسی 
درباره آن دستور صادر کرد؛ اما به نظر می رسد که دوماه 
بعد از انتشار ســویه امُیکرون زمان مناسبی برای دستور 
صادر کردن و »باید« کفتن نیست، بلکه الان زمانی است 
که در این جلسه، گزارش داده شود که دولت در این مدت 
چه تمهیداتی برای پیشــگیری از این وضعیت اندیشه و 

چرا آمار مرگ روزانه کرونایی 9 برابر شده است؟!
رئیسی روز شــنبه در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 
گفــت: هر چند وضعیت کنترل بیماری کرونا در کشــور 
نســبت به گذشته بسیار بهتر شده است، اما همین میزان 
از ابتلا و فوتی ها نیز بســیار زیاد است و باید برای مقابله 
با آن اقدام عاجل انجام شــود. به هیچ وجه اجازه ندهید 
بــالا رفتن آمــار مبتلایان و به خصــوص قربانیان کرونا، 
چه برای دســت اندرکاران و چه برای مردم عادی شــود. 
فوت حتی یک نفر هم به خاطر کرونا زیاد اســت و نباید 
اتفاق بیفتد. هرگز نباید توجیهاتی نظیر اینکه در گذشته 
رقم درگذشــتگان به 700 نفر هم رســیده بود، ســبب 

عادی انگاری شرایط همه گیری شود.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به افزایش آمار ابتلای 

کودکان به ســویه جدید بیماری کرونا خاطرنشــان کرد: 
اجازه ندهیم جان مردم و به ویژه کودکان با سهل انگاری 

در رعایت اصول بهداشتی در خطر قرار گیرد.
این ســخنان رئیسی در حالی بیان شده است که وزیر 
آمــوزش و پرورش، که مســئول مهمترین نهاد مرتبط با 
کودکان و نوجوانان است، دو هفته پیش در مراسم افتتاح 
یک مدرسه در نوشــهر   با ادعای اینکه »سویه امُیکرون 
خطر چندانی را برای دانــش آموزان ندارد« تصریح کرد: 
دنیا هم با همین ســویه مواجه هست اما هیچ گاه مدرسه 
را تعطیل نکردند و کشــورهای همسایه و دورتر ایران نیز 

هیچیک از مدارس خود را تعطیل نکردند.
به این ترتیب شــاید مهمترین سهل انکاری در زمینه 
کــودکان با همین ادعــای وزیر دولت رئیســی رخ داده 
اســت یا حداقل زمینه سازی شده است؛ با این حال هیچ 

خبــری از برخورد یا تذکر رئیس جمهــور به وزیرش در 
این خصوص شنیده نشده اســت و به جای این اقدامات 
که وظیفه رئیس جمهور اســت، وی به بیان »بایدهایی« 

می پردازد که معلوم نیست اصلا جدی گرفته شوند. 
هشــدار نســبت به درگیری کودکان با کرونا از همان 
آغاز انتشــار این رویه توسط متخصصان داده شده بود اما 
مورد بی اعتنایی دولتمــردان قرار گرفت. در همان زمان 
که وزیر آموزش و پرورش آن سخن را گفت، رئیس مرکز 
آموزشــی درمانی فوق تخصصی کودکان امام حسین)ع( 
اصفهان به رسانه ها اعلام کرده بود: افزایش تعداد کودکان 
مبتــلا به کرونا در هفته آینده منجــر به کمبود امکانات 
خواهد شــد. در حال  حاضر 22 کودک مبتلا به کرونا در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارســتان بستری بوده که 
۱۶ کــودک در یکی از ICU و شــش کودک بدحال در 

دیگر ICU بیمارستان بستری هستند. 
وی بــا بیان اینکه بزرگ تریــن خطای وزیر آموزش و 
پرورش بازگشایی مدارس بود تصریح کرد: دانش آموزان 
به ویژه در گروه سنی 5 تا ۱2 سال به دلیل عدم دریافت 
واکســن، جامعه خطر پذیری هستند و بازگشایی مدارس 
برای آن ها خطر آفرین بود. در صورت تزریق واکســن به 
این گروه ســنی حداقل  45 روز زمان برای ایجاد ایمنی 
لازم است و راه مقابله برای پیک ششم نخواهد بود، بنابر 
این باید از رفت و آمد دانش آموزان به مدارس جلوگیری 

شود.
شــنبه ۱۶ بهمــن هم رئیــس بیمارســتان کودکان 
علی اصغــر )ع( تهــران با تاکید بر افزایــش موارد ابتلای 
کودکان به کرونا، گفت: اکنون تخت های بیمارســتانی به 
ســرعت در حال پر شدن است و اگر با همین شیب پیش 

رویم، به سرعت دچار کمبود تخت می شویم.
یک هفته پیش از آن هم »ناصر کلانتری«، متخصص 
کودکان و استاد تمام دانشگاه علوم پزشکی دانشگاه شهید 
بهشتی دریک  برنامه تلویزیونی گفته بود: تفاوت امیکرون 
با دیگر سویه ها این است که کودکان هم درگیر می شوند. 
هیچ گروه سنی از سویه های کرونا مصون نبودند اما شیوع 
این بیماری بیشــتر در بین بزرگسالان بود و اما کودکان 

دومین گروهی هستند که درگیر امیکرون می شوند.
حالا با توجه به این سابقه خوب است رئیس جمهور دو 
نکته را مشخص کند: در این مدت دولت چه اقدامی برای 
پیشگیری از گســترش کرونا و بخصوص درگیری دانش 
آموزان انجام داده اســت؟ و دوم اینکــه نظرش راجع به 
ســخنان دو هفته پیش وزیر آموزش و پرورش چیست و 
آیا تذکری مختصر و ساده به او داده شده است؟ ررئیسی 
چند بار عنــوان کرده که ما با افعال ماضی، کارهای خود 
را اعلام می کنیــم اما فعلا فقط از افعال امری اســتفاده 
می کند؛ ولی خوب است که لااقل در این مورد دو تا فعل 

ماضی برای توضیح دو سوال بالا بیان کند!

توجه به خطرات امُیکرون برای کودکان بالاخره به دولت رسید

»باید« تازه رئیسی درباره بالا رفتن آمار مرگ کرونایی

در راســتای حمایــت از تولیــد در اجرای 
فرمایشــات اخیر رهبر معظــم انقلاب، رئیس 
جمهور دستورالعمل پیشگیری و مقابله با قاچاق 

کالا و ارز را ابلاغ کرد.
به گزارش ایسنا رئیسی در راستای حمایت 
از تولید در اجرای فرمایشات اخیر رهبر معظم 
انقلاب، دســتورالعمل پیشــگیری و مقابله با 

قاچاق کالا و ارز را ابلاغ کرد.
طبق ابلاغیه رئیس جمهور همه دستگاه های 
مرتبط با قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز موظف 
شدند در مدت مقرر اقدامات و تمهیدات لازم در 
ابلاغیه را اجرا و مردم را در جریان اقدامات انجام 

شده قرار دهند.
در دستور العمل پیشگیری و مقابله با قاچاق 
نکات مهــم و کاربردی از جمله »ســاماندهی 
بازارچه های مرزی و کالاهای ملوانی و کولبری« 
تا »هماهنگی کامل سامانه های مبارزه با قاچاق 

کالا و ارز« دیده شده است.
همچنیــن همــه دســتگاه های اطلاعاتی، 
امنیتی و تعزیرات موظفند با به کارگیری تمام 
توان، سرشاخه ها و عوامل فعال در حوزه قاچاق 

کالا و ارز را شناســایی و احــکام صادره را اجرا 
کنند.

در ابلاغ رئیس جمهور آمده  است: با توجه به 
سیاست های کلی و قوانین مربوط به حوزه های 
اقتصاد مقاومتی، تولید ملی و اشتغال و با عنایت 
به بیانــات و رهنمودهای مکــرر مقام معظم 
رهبری )مدظله العالی( بویژه فرمایشــات اخیر 
معظم له در دیدار بــا تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی و لزوم مقابله جدی با پدیده قاچاق و 
لزوم حمایت از تولید داخلی و ایجاد اشتغال و 
انجام اقدام جهادی توسط دستگاه های ذیربط 

موارد زیر جهت اجرا ابلاغ می گردد:
۱- وزارت کشــور با فوریت نسبت به فعال 
نمودن و ساماندهی بازارچه های مرزی به منظور 
تبادل قانونمند و ضابطه مند کالا در این اماکن 

اقدام و بر نحوه فعالیت آنها نظارت نماید.
2- سازمان مناطق آزاد تجاری – صنعتی و 
ویژه اقتصادی با تدوین برنامه جامع و عملیاتی 

نمــودن آن حداکثر در مدت یک ماه با رویکرد 
پیشگیری از ورود کالای قاچاق از این مناطق به 

سرزمین اصلی اقدام نماید.
۳- ســتاد مبارزه بــا قاچــاق کالا و ارز با 
همکاری وزارت کشــور ظرف حداکثر یک ماه 
نســبت به تدوین دستورالعمل ساماندهی کالا 
ملوانی و کولبری اقدام به گونه ای که اشــخاص 
مجاز، نوع و میزان کالا، تعداد دفعات و ضوابط و 
مقررات حاکم بر این موضوع شفاف و عملیاتی 

گردد.
4- به منظور پیشــگیری و مقابله ســامانه 
محــور در مبارزه بــا قاچاق کالا و رســیدگی 
دقیق و فوری به جرائــم و تخلفات این حوزه، 
دستگاه های مســئول با محوریت ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز ســامانه های جامع تجارت، 
گمرکات کشور و دیگر سامانه های موضوع قانون 
مبارزه با قاچــاق کالا و ارز را با فوریت تکمیل 
و عملیاتی نموده و ارتباط فیمابین سامانه ها را 

برقرار نمایند و تمامی اطلاعات مورد نیاز در این 
سامانه ها بارگذاری شود به گونه ای که زنجیره 
ورود، کشف، رســیدگی و تعیین تکلیف اموال 
قاچاق به صورت برخط قابل بهره برداری و رصد 
باشد، بازرسی ویژه پیشرفت کار و دستگاه هایی 
را که همکاری بایسته ندارند، معرفی تا برخورد 

لازم صورت گیرد.
5- کلیه دســتگاه های اطلاعاتی و امنیتی 
موظفند با بکارگیری تمامی توان و ظرفیت های 
موجود و همــکاری و هم افزایی بین بخشــی 
سرشاخه ها و عوامل فعال در حوزه قاچاق بویژه 
قاچاق ســازمان یافته را شناسایی و به مراجع 

ذیصلاح معرفی نمایند.
۶- ســازمان تعزیــرات حکومتــی و دیگر 
نهادهای مسئول با دقت، فوریت و بدون اغماض 
و با کمــک ضابطین قضایی، احکام صادره را با 
رویکــرد ضربه زدن به منابع مالی شــبکه های 

قاچاق اجرا نمایند.

7- پیــرو اعلام قبلــی در خصوص تعیین 
تکلیف کالاهای موجود در انبارهای ســازمان 
جمــع آوری و فروش اموال تملیکی و گمرکات 
کشور، ضمن تشکر از اقدامات انجام شده توسط 
سازمان مذکور، دادگستری ها و سازمان تعزیرات 
حکومتی، پیگیری های لازم در جهت تسریع در 
رســیدگی و تعیین تکلیــف پرونده ها و اموال 
باقیمانده از طریق سازمان تعزیرات حکومتی و 

دادگستری ها به عمل آید.
۸- وزارتخانه های صمت، جهاد کشــاورزی، 
اقتصادی و دارایی، بانــک مرکزی و بانک های 
عامل و سایر دستگاه های ذیربط باید در صدور 
مجوز برای واردات قانونی کالاهای مجاز و تأمین 
ارز و تسهیلات مورد نیاز، با رعایت دقت لازم در 
ضوابط و مقررات قانونی، امور مربوط را ســریعاً 
به انجام رســانده تا از رسوب بی جهت کالا در 
گمرک و متروکه شدن این قبیل کالاها اجتناب 

شود.
9- معاون اول رئیس جمهور و دستگاه های 
نظارتی حســب مورد وظیفه نظارت بر حسن 

اجرای این دستورالعمل را عهده دار می باشند.

سخنگوی هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی از برگزاری 
جلسه غیرعلنی مجلس شورای اسلامی خبر داد و گفت که 
احتمالا بررسی جزییات بودجه از روز دوشنبه هفته جاری 

آغاز می شود.
ســیدنظام موســوی در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: 

مجلس شورای اسلامی یکشنبه جلسه غیرعلنی درباره بودجه 
و ارز ترجیحی خواهد داشــت در این باره پنج نفر از روسای 
کمیسیون های اقتصادی، بودجه، کشاورزی، جهش تولید و 
انرژی صحبت می کنند و احتمالا چند نفر از نمایندگان نیز 
به قید قرعه انتخاب شــده و به بیان نظراتشان می پردازند.

همچنین نماینده دولت هم صحبت خواهد کرد. وی اضافه 
کرد: با پایان جلســه غیرعلنی، مجلس شورای اسلامی وارد 
جلســه علنی خواهد شد و بعد از آن دو تقاضای دو فوریتی 
در دستور مجلس قرار می گیرد اگر در شیفت صبح مجلس 
وارد دســتور بودجه شــد آنگاه شیفت بعد از ظهر هم برای 

بررســی جزییات بودجه تشکیل می شود. سخنگوی هیات 
رئیسه مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در غیر این صورت 
اگر مجلس در شیفت صبح جلسه علنی یکشنبه وارد بودجه 
نشد جلســات علنی مجلس شورای اســلامی برای بررسی 

جزییات بودجه از روز دوشنبه تشکیل خواهد شد.

امیر دریادار شــهرام ایرانی از نوســازی نــاوگان ارتش 
جمهوری اســلامی ایران خبــر داد و اعلام کــرد به زودی 

ناوشکن دماوند به آب انداخته و عملیاتی می شود.
به گزارش ارتــش، امیر دریادار شــهرام ایرانی فرمانده 
نیروی دریایی ارتــش، گفت: در حوزه های مختلف دریایی، 
شناوری، پروازی و زیرسطحی دستاوردهای خیلی خوبی در 
بخش یگان ها و در بخش تجهیزات و تسلیحات داشته ایم که 

نمی توانیم همه این پیشرفت ها را در رسانه ها بازگو کنیم.
وی با اشاره به افزایش برد تسلیحات دریایی خاطر نشان 
کرد: در بخش موشــکی افزایش برد داشــته ایم. در بخش 
زیرســطحی، اژدرها هــم افزایش دقت و هــم افزایش برد 
داشته اســت. همه این تجهیزات پس از انجام مراحل تست 

به بدنه نیروی دریایی ارتش الحاق شده است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران از 
نوســازی ناوگان دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران خبر 
داد و بیان کرد: به زودی ناوشــکن دماوند به آب انداخته و 
عملیاتی می شــود. در کنار آن در حوزه زیرسطحی، ساخت 

زیر دریایی کلاس بعثت پیش می رود.
وی درباره دستاوردهای جدید  ارتش در بخش بالگردی 
اظهار کرد:  ســاخت بالگردهای ضد زیردریایی و مین روبی 

را در دستور کار داشته ایم که به دست توانمند متخصصان، 
ساخته شده است و مراحل تست نهایی آن ها به اتمام رسیده 

و به زودی به ناوگان نیروی دریایی ارتش الحاق می شود.
امیر دریادار شــهرام ایرانی با بیان اینکــه ناوگروه های 
رزمی که ماموریت اسکورت کشــتی ها را بر عهده دارند در 
حال عملیات در آب های بین المللی هستند، عنوان کرد: در 
حال حاضر ناوگروه ۸0 ارتش جمهوری اســلامی در منطقه 

خلیج عدن و دریای سرخ مستقر است.

وی افزود: در این ماموریت دانشــجویان نیروی دریایی 
ارتش باید در قالب کارورزی، آموزش های عملی انجام دهند 
و به همین جهت بر خلاف گذشته که دو فروند شناور اعزام 
می شد، ســه فروند شناور اعزام شــده و در منطقه مستقر 
هستند. این شناورها هم فعالیت های آموزشی و هم اسکورت 

کشتی ها را انجام می دهند.
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی ایران با 
اشــاره به دیپلماسی دریایی گفت: در این حوزه برنامه ریزی 
داریم تا از کشــورهای منطقه و بهویژه کشورهای دوست و 
همســایه بازدید داشته باشیم و امیدوار هستیم تا آن زمان 
بیماری کووید فروکش کرده باشــد تــا بتوانیم پیام صلح، 

دوستی و فرهنگی را به دوستان خود منتقل کنیم.

معاون قضایی دادســتان کل کشــور در پیگیری حقوق 
عامــه و پیشــگیری از جرم، در نامه ای بــه وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، بعنوان مدعی العموم درخواست کرده است 
تا نســبت به اظهارات خلاف واقع و غیرکارشناسی یکی از 
اعضای سازنده یکی از آثار جشنواره چهلم فیلم فجر اقدامات 

لازم صورت گیرد.
به گزارش قوه قضائیه، معاون قضایی دادستان کل کشور 
در پیگیری حقوق عامه و پیشــگیری از جرم، در نامه ای به 

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی، بعنوان مدعی العموم و در 
اجرای تکالیــف قانونی مندرج در مــاده 290 قانون آیین 
دادرســی کیفری و صیانت از فرهنــگ عمومی موضوع بند 
الف ماده ۱ دســتورالعمل نظارت و پیگیری حقوق عامه«، 
ضمــن تقدیر از آثار ســینمایی که موجب نشــر فرهنگ 
اســلامی ایرانی و در دفاع از ســبک زندگی ســالم و اصول 
اخلاقی و آرمان های انقلاب اسلامی است، از وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی درخواست کرده است تا نسبت به اظهارات 

خلاف واقع و غیرکارشناسی یکی از اعضای سازنده یکی از 
آثار جشنواره چهلم فیلم فجر اقدامات لازم صورت گیرد.

در بخشــی از نامه غلام عباس ترکی معاون دادســتان 
کل کشــور به کنفرانس خبری اعضای سازنده یکی از آثار 
جشنواره اخیر فیلم فجر اشاره شده است که با بیان مطالبی 
غیر کارشناســی و احساســی، برخی از احکام مسلم دینی 
را نادیــده گرفته و موجبات تکــدر و آزردگی خاطر جامعه 

اسلامی به ویژه متدینین را فراهم آورده است.

گفتنی است، یازدهم بهمن سال جاری و قبل از برگزاری 
جشنواره فیلم فجر نیز جلسه ای با حضور مسئولین وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی در دادســتانی تهران با موضوع 
پیشگیری از آســیب های حوزه فرهنگ و هنر و در ارتباط 
با فعالیت هــای هنری مطابــق قوانین و موازیــن ایرانی-
اسلامی برگزار شد که در این جلسه مصوبات لازم الاجرایی در 
حوزه صیانت از فرهنگ عمومی در سینما و تئاتر به تصویب 

حاضرین رسید.

در ادامه کارزاری که در اعتراض به حذف معافیت مالیاتی 
هنرمندان به راه افتاده، چند انجمن تخصصی هم با انتشار 

نامه ای به رییس مجلس به این اتفاق واکنش نشان دادند.
به گزارش ایســنا، چند روز قبل جمعی از هنرمندان در 
نامه ای به رییس مجلس شورای اسلامی درباره حذف معافیت 
مالیاتی شاخه های هنری نوشتند: »پس از همه گیری جهانی 
بیماری کرونا ما شــاهد حمایت دولت ها در سرتا سر جهان 
از مشــاغل هستیم، متاسفانه با توجه به اینکه محصولات و 
تولیدات هنری در ســبد ضروریات جامعه نیست و بی شک 
جامعه فرهنــگ و هنر به قدر چشــم گیری متضرر از این 

پاندمی شــده اند، به جای اینکه شاهد حمایت از هنرمندان 
باشــیم، با حذف این معافیت شــاهد دوصد چندان گشتن 

تضرر و عدم حمایت از هنرمندان خواهیم بود.« 
این نامه به کارزاری برای جمع آوری امضا تبدیل شــد و 

تاکنون بیش از ۸۳00 نفر آن را امضا کرده اند. 
حال ۶  اتحادیه و انجمــن دیگر هم در نامه ای جداگانه 
به قالیباف و نمایندگان مجلس شورای اسلامی به این ماجرا 

اعتراض کردند.
در این نامه خطاب به رئیس مجلس آمده است: »معافیت 
مالیاتی هنرمندان با هدف حمایت از تولید، جذب ســرمایه 

و اشتغال زایی در حوزه فرهنگ و هنر در قانون مالیات های 
مستقیم منظور شده اســت. در دورانی که بعلت گسترش 
تکنولوژی های نوین ارتباطــی، قدرت های جهانی در صدد 
هضــم و حذف فرهنگ و هنر بومی مناطق مختلف جهان از 
جمله ایران عزیز ما هستند، حمایت دولت از مشاغل هنری 
در معرض خطر ، باید دو چندان گردد و این مهم به درستی 
در لایحه پیشــنهادی بودجه ۱40۱ دولت محترم در نظر 
گرفته شده است. تصمیم کمیسیون تلفیق بودجه مبنی بر 
حذف معافیت های مالیاتی فعالیت های هنری در دورانی که 
کرونا ضربه مهلکی بر اقتصاد هنر وارد نموده است، صدمات 

جبران ناپذیــری به فعالیت های هنــری وارد کرده و رقابت 
با محصولات هنــری خارجی را ناممکن می کند. از شــما 
خواهشــمندیم ضمن بازگشت به لایحه دولت در خصوص 
ادامــه معافیت های مالیاتی کمکی هرچنــد اندک به ادامه 

ضربان ضعیف فعالیت های هنری در کشور نمایید.
اتحادیه تولیدکنندگان فیلم و برنامه های تصویری ایران/ 
کانون تهیه کننــدگان رســانه های دیداری/انجمن صنفی 
تهیه کنندگان سینمای مستند/کانون کارگردانان رسانه های 
دیداری/کانون مجریان رســانه های دیداری/ اتحادیه مراکز 

فنی و پشتیبانی تولید سینمای ایران«

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام و رئیس ســتاد 
توانمند ســازی محلات کــم برخوردار کشــور از ثبت نام 
دفترچــه بیمه ســلامت در محلات کم برخوردار کشــور 
خبــرداد و گفــت: در 55 محله کــم برخــوردار البرز به 
زودی ثبــت نام  بــرای داشــتن دفترچه بیمه ســلامت 
 انجام می شــود تا افــراد به صورت رایــگان از بیمه درمان

 برخوردار شوند.
به گزارش ایســنا، علی آقامحمدی با اشاره به اینکه دو 
مشــکل عمده در زمینه توانمند سازی محلات وجود دارد 
گفت:  اینکه خواسته مردم را دستگاه ها تشخیص می دهند 

و مردم نقشــی در ایــن زمینه ندارند همچنیــن اقدامات 
پراکنده است که متناسب با درخواست مردم نیست از جمله 

مشکلات توانمندسازی محلات است.
به گفته این مســئول بناست برای هر کوچه نماینده ای 
برای دریافت مسائل از سوی مردم به عنوان شهردار کوچه و 
همچنین بانویار برای پیگیری مشکلات بانوان انتخاب شوند 

و دوره های آموزشی ببینند.
وی با اشــاره به اینکه چهار نهاد اصلی خدمات رســان 
کمیته امداد امام خمینی)ره( ، ســتاد اجرایی فرمان امام، 
هلال احمر و بهزیســتی اقدامات اجرایی توانمند ســازی 
محلات را بر عهده دارند، گفت: علاوه بر این نهادها سازمان 
اوقاف و امور خیریه و آستان قدس رضوی و شهرداری برای 

این طرح همکاری می کنند.
آقــا محمدی با اشــاره به شناســایی 2020 محله کم 
برخوردار در استان های مختلف کشور تصریح کرد: در البرز 
55 محله برای این منظور شناســایی شد. از لحاظ منطقه، 
منطقه ۱2 تهران و از لحاظ استانی، استان خوزستان پایلوت 

این طرح است.
 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه تمام 
مردم باید بیمه درمان داشته باشند، اضافه کرد: برنامه ریزی 
برای ثبت نام هرکدام از اهالی این محلات که بیمه سلامت 

ندارند انجام شده که تا نوروز بیمه شوند.

ابلاغ دستورالعمل پیشگیری و مقابله با قاچاق کالا و ارز 

جلسه غیرعلنی مجلس درباره ارز ترجیحی امروز برگزار می شود

فرمانده نیروی دریایی ارتش:

ناوشکن دماوند به زودی عملیاتی می شود

واکنش دادستانی کل کشور به اظهارات حاشیه ساز در جشنواره فیلم فجر

یک نامه اعتراضی جدید به رئیس و نمایندگان مجلس

کارزار هنرمندان به ماجرای حذف معافیت مالیات از ۸هزار امضا گذشت

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام:

همه مردم باید بیمه درمان داشته باشند

طرح »حمایت از مالکیت صنعتی« به مجلس بازگشت
سخنگوی شورای نگهبان از بازگشــت طرح »حمایت از مالکیت صنعتی« به 

مجلس برای رفع ابهام و مغایرت های شرعی و قانونی خبر داد.
به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: 
»طرح »حمایت از مالکیت صنعتی« در هفت جلســه شورای نگهبان بررسی شد. 
با توجه به بررسی های به عمل آمده، در برخی مواد این طرح ابهام وجود داشت و 
در برخی موارد نیز مغایر موازین شرع و قانون اساسی شناخته شد. نظر شورا امروز 

جهت اصلاح به مجلس شورای اسلامی ارسال می گردد«.
این طرح در 2۱ آذر توسط مجلس شورای اسلامی به تصویب رسیده بود.

عدم اطلاع رسانی درباره دلیل پس گرفتن لایحه 
همسان سازی حقوق بازنشستگان جای سوال دارد

نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شــورای اسلامی گفت: پس گرفتن 
لایحه همســان سازی حقوق بازنشستگان توســط دولت می تواند به دلیل اعمال 

اصلاحات مثبت و منطقی در آن باشد.
به گزارش ایســنا، علی بابایی کارنامی نماینده مردم ساری در مجلس شورای 
اسلامی در مطلبی در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت:  »پس گرفتن لایحه 
همسان سازی حقوق بازنشستگان توسط دولت می تواند به دلیل اعمال اصلاحات 
مثبت و منطقی در آن باشــد، اما در این شــرایط که برخی جریانات رسانه ای از 
هیچ تلاشی برای تشویش اذهان عمومی فروگذار نمی کنند، عدم اطلاع رسانی در 

خصوص علت این امر جای سوال دارد.« 
بر اساس این گزارش، چهارشنبه )20 بهمن ماه( رحیم زارع سخنگوی کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه ۱40۱ از همسان سازی حقوق بازنشستگان در سال آینده خبر 
داد و گفت: کمیسیون تلفیق تصویب کرد که از محل بند و تبصره 2 لایحه بودجه 

همسان سازی بازنشستگان در سال آینده انجام شود.

بعید است طرح ساماندهی کارکنان تا پایان سال 
تصویب شود

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: با توجه به فرصت باقی 
مانده از ســال ۱400 و اینکه کل ماه اسفند تقریبا به بررسی بودجه طی خواهد 
شد، بعید می دانم که فرصت شود طرح ساماندهی کارکنان دولت در صحن علنی 

مطرح شود.
کیومرث سرمدی واله در گفت وگو با ایسنا در رابطه با طرح ساماندهی کارکنان 
دولت بیان کرد: طرح ســاماندهی کارکنان دولت  در کمیسیون اجتماعی مجلس 
مطرح شــده بود که در ابتدا از مسئولان ســازمان امور اداری و استخدامی دعوت 
شد که به کمیسیون اجتماعی بیایند تا در کنار هم و در قالب پیشنهاداتی که آنها 
دارند و طرح مجلس است، طرح پخته ای ارائه شود، اما آنها اعتقادی به این قضیه 

نداشتند.
وی در ادامه خاطرنشــان کرد: آنچه در طرح ساماندهی کارکنان دولت وجود 
دارد در کمیســیون اجتماعی بررسی شــده و به تصویب نهایی رسیده و در حال 
حاضر در صف طرح هایی که باید در صحن علنی مطرح شــود، قرار دارد. اعضای 
کمیســیون اجتماعی و تعدادی از نمایندگان نیز به دنبال این موضوع هستند و 
درخواست ضرورت تعجیل در بررسی این طرح را در صحن علنی مجلس دارند تا 
بررسی شده و تایید نهایی را بگیرد و بعد از ارسال به شورای نگهبان و طی مراحل 

قانونی، ضمانت اجرایی پیدا کند.
ســرمدی در رابطه با اینکه آیا تا پایان ســال ۱400 ایــن طرح در مجلس به 
تصویب می رســد یا خیر، گفت: با توجه به فرصت باقی مانده از سال و اینکه کل 
ماه اســفند سال جاری تقریبا به بررسی بودجه طی خواهد شد، بعید می دانم که 
فرصت شود این طرح در صحن علنی مطرح شود، بنابراین فکر نمی کنم این طرف 
از سال فرصتی نه تنها برای تصویب طرح ساماندهی کارکنان بلکه برای هیچ کدام 

از طرح ها وجود داشته باشد.

آزادسازی حدود ۸۰ درصد حریم رودخانه کرج در البرز
 اخطار به دو دستگاه نظامی

در راستای تاکیدات رئیس قوه قضائیه در آزادسازی حریم رودخانه کرج، تعداد 
دیگری از ساخت وســازهای متعلق به دستگاه های دولتی و حاکمیتی و همچنین 

تعدادی از متصرفات مربوط به افراد حقیقی تخریب شد. 
به گزارش قوه قضاییه، در راســتای تاکیدات رئیس قوه قضائیه در آزادســازی 
حریم رودخانه کرج، تعداد دیگری از ساخت وسازهای متعلق به دستگاه های دولتی 

و حاکمیتی و همچنین تعدادی از متصرفات مربوط به افراد حقیقی تخریب شد.
رئیس کل دادگســتری البرز با بیان اینکه مقرر شده است کار تخریب ساخت 
و سازها در حاشیه رودخانه کرج از ساختمان های متعلق به دستگاه های دولتی و 
نظامی آغاز شود، گفت: دستگاه هایی که در حاشیه رودخانه کرج اقدام به ساخت 
و ســاز کرده بودند، شناسایی شده اند که در اولین اقدام ساختمان متعلق به قوه 

قضاییه تخریب شد.
وی بیان کرد: در طول مســیر ۶4 کیلومتری از پل حامی تا تونل کندوان ۱9 
دســتگاه حاکمیتی در حریم رودخانه کرج اقدام به ســاخت و ساز کرده اند تا به 
امروز ۱0 دستگاه از جمله قوه قضاییه، محیط زیست، وزارت نیرو، کمیته امداد امام 
خمینی )ره(، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، بنیاد شهید و امور ایثارگران، وزارت 
راه و شهرسازی و وزارت کشور و چند دستگاه حاکمیتی دیگر نسبت به آزاد سازی 

حریم رودخانه اقدام کرده اند.
رئیس کل دادگســتری البرز بیان کرد: امروز هم ســاختمان های متعلق به 5 
دســتگاه حاکمیتی از جملــه آموزش و پرورش، وزارت جهاد کشــاورزی، تامین 
اجتماعی، بخشــداری آســتارا و یک نهاد نظامی در حریم رودخانه کرج تخریب 

می شود.
فاضلــی هریکندی گفت: در مجموع تا به حال ۱5 دســتگاه یعنی حدود ۸0 
درصد از دستگاه هایی که در طول مسیر ۶4 کیلومتری از پل حامی تا تونل کندوان 

اقدام به ساخت و ساز کرده اند، آزادسازی شده است.
وی با بیان اینکه ســاختمان های 4 دستگاه حاکمیتی در حریم رودخانه کرج 
هنوز تخریب نشده است، گفت: از این 4 دستگاه، 2 دستگاه نظامی هستند که به 
آن ها اخطاریه داده شده است و اعلام کرده اند که نسبت به تخریب اقدام خواهند 

کرد.
رئیس کل دادگســتری البرز افزود: تخریب ساختمان های 2 دستگاه دیگر نیز 
نیازمند انجام کارهای اداری است. یکی از این ساختمان متعلق به هلال احمر است 
که وقف شــده است و ساختمان دیگر هتل پارسیان گچساران که موضوع میراث 

فرهنگی در خصوص آن مطرح است و نیازمند بررسی است.

نباید بازنگری در قانون اساسی به عنوان یک تابو 
تلقی شود

یک نماینده پیشــین مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه در تمام کشورهای 
دموکراتیک دنیا اصل بر این است که قانون اساسی مورد خدشه واقع نشود، گفت: 

اما به طور کلی بازنگری در قانون اساسی تابو نیست.
جواد آرین منش در گفت وگو با ایسنا با اشاره به صحبت هایی که اخیرا در مورد 
بازنگری در قانون اساسی مطرح می شود، اظهار کرد: قانون اساسی مهم ترین قانون 
فرادســتی یک کشور و اساسا یک ســند معتبر ملی است که مردم آن را تایید و 
تصویب کردند و همه قوانین کشــور در ذیل قانون اساسی تعریف می شوند. برای 
مثال مصوبات مجلس شــورای اسلامی از سوی شــورای نگهبان با قانون اساسی 

تطبیق داده می شود و نباید مغایرتی با این قانون داشته باشد.
وی با بیان اینکه در تمام کشورهای دموکراتیک دنیا اصل بر این است که قانون 
اساسی مورد خدشه واقع نشود، ادامه داد: اما به طور کلی بازنگری در قانون اساسی 
تابو نیست، کما اینکه یک بار پس از گذشت ۱0 سال از پیروزی انقلاب اسلامی، به 
دلیل وجود چالش هایی در اداره کشور، قانون اساسی به فرمان امام مورد بازنگری 
قــرار گرفت. آرین منش با بیان اینکه باید به برخی از موارد مغفول مانده در قانون 
اساسی توجه شود، عنوان کرد: برای مثال باید نسبت به بحث احزاب سیاسی توجه 
بیشتری صورت گیرد. در نظام های دموکراتیک و مردم سالار، احزاب سیاسی جزو 
ارکان اصلی انتخابات هستند و جزو نهادهای مدنی می باشند که نقش میانجی بین 
مردم و حاکمیت را دارند، اما ما در کشورمان عملا نقشی برای احزاب قائل نیستیم . 
بنابراین یکی از خلاءهای مهمی که در کشــور وجود دارد، مسئله احزاب سیاسی 
و ضرورت نهادینه شدن و تقویت آن ها و ایفای نقش های جدی تر در کشور است.

وی بیان کرد: به نظر من تغییرات قانون اساســی هم نیازمند دریافت نظرات 
مردم اســت و هم نیازمند مطالعه و پژوهش در خصوص موانعی که در راه توسعه 
کشور وجود دارد. معتقدم که هر چقدر قانون اساسی بیشتر از پشتوانه آحاد مردم 
برخوردار باشد، مسئولان بهتر می توانند کشــور را اداره کنند، یعنی جوانان باید 

احساس دلبستگی نسبت به قانون اساسی داشته باشند.

اخبار کوتاه


